

## 東莞同鄉會方樹泉學校

T.K.D.S. Fong Shu Chuen School

九龍油麻地東莞街 43 號 43 Tung Kun Street, Yaumatei, Kowloon

## 校長月報 (二零一五年三月)

A newsletter from the Principal (March, 2015)

A newsletter from the Principal (March, 2015)		
日期(Dates)	紀 事 (Events)	
2/3	課程組:五年級同學前往香港海防博物館參加「全方位學習活動——香港海防歷史知多少」。	
	Curriculum: P.5 students visited the Hong Kong Museum of Coastal Defence as a Life-wide	
0.70	Learning Activity.	
6/3	學生事務組:2A、2B及2C班同學前往學童牙科診所進行牙科保健檢查。	
	Student Affairs: 2A, 2B and 2C students went to the school dental clinic to have an annual dental	
0 / 2	check-up.	
9/3	訓輔組:2名家長出席小四成長的天空「家長工作坊(三)」。	
	Guidance and Discipline: P.4 Understanding Adolescent Project——2 parents attended the Parents'	
10/3	Workshop (III).	
10/0	學生事務組:防疫注射——一年級及六年級同學接種白喉、破傷風、無細胞型百日咳及減活	
	小兒麻痺混合疫苗。  Student Affaire: Pland PC atalogue to de la conscionation : Constitued Di lata i . T. a A II	
	Student Affairs: P.1 and P.6 students took vaccination: Combined Diphtheria, Tetanus, Acelluar Pertussis & Inactivated Poliovirus Vaccine.	
11/3	學習支援組:8名五年級同學參加「同儕伴讀計劃」小導師培訓工作坊,學習協助語障同學	
11/0	字自义拨組·0 石五平級同字参加   門價什頭目劃 ] 小寺即培訓工作功,字首協助語學同字   進行語言表達練習的技巧。	
	Learning Support: 8 P.5 students attended the Peer Reading Scheme Training Workshop in order to	
	acquire the skills for helping the students with speech and language impairment.	
12/3	訓輔組:15名小五成長的天空成員於功課支援時段舉行「校園嘉年華活動」,供課後功課支	
12, 0	接的同學參與。	
	Guidance and Discipline: Understanding Adolescent Project: 15 students from P.5 UAP held a	
	Campus Carnival for the students during the After-school Homework Support Classes period.	
	學生事務組:校服商到校為學生訂造夏季校服。	
	Student Affairs: School uniform supplier came for the ordering of summer uniform.	
	學習支援組:開展「同儕伴讀計劃」,8名五年級同儕伴讀大使逢星期二及四以講故事形式	
	協助患有語障的一至三年級同學進行語言表達練習。	
	Learning Support: Peer Reading Scheme started. 8 P.5 'Little Teachers' help P.1 to P.3 students	
	with speech and language impairment to practise expressing their ideas verbally through story-	
	telling every Tuesday and Thursday.	
13/3	動感校園——體育遊戲日:四至六年級同學於上午8:15-9:45 進行競技比賽,各級冠軍為4A、	
	5B 及 6B; 一至三年級同學於 10:15-12:15 進行競技比賽,各級冠軍為 1B、2C 及 3A。當日	
	亦舉辦了親子比賽,共116個家庭,分16組進行比賽。除了上述比賽外,當日亦進行了「幼	
	稚園邀請賽」,香港保護兒童會滙豐銀行慈善基金幼兒學校、聖美雅學校(幼稚園)、仁愛堂	
	陳鄭玉而幼稚園暨幼兒園及香港漢文師範同學會學校(幼稚園部)分別派學生參賽,分別進行	
	了男子擲豆袋、女子擲豆袋及4人接力比賽,各參賽者表現投入,令現場氣氛生色不少。	
	Active School—Games Day: P.4 to P.6 students participated in the games from 8:15a.m. to	
	9:45a.m. with 4A, 5B and 6B being the champions while P.1 to P.3 students participated in the	
	games from 10:15a.m. to 12:15p.m. with 1B, 2C and 3A being the champions. Parent-child games	
	were also held with 116 families participated in the games in 16 groups. Apart from the above	
	games, games for kindergarten were also held. Kids from HKSPC Hong Kong Bank Foundation	
	Nursery School, Saint May School, Yan Oi Tong Chan Cheng Yuk Yee Kindergarten and Hong	
	Kong Vernacular Normal Schools Alumni Association School (Kindergarten Section) participated in bean bags throwing and relay races, all the kids enjoyed the games very much.	
	m count cago unowing and relay races, an the kids enjoyed the games very much.	

14/3	數學科:5名六年級同學前往九龍華仁書院參加全港少年「數多酷(數獨)」大賽總決賽。		
	Maths: 5 P.6 students went to Wah Yan College Kowloon to participate in the Sudoku Competition		
	for Kids under 12.		
16/3	學生事務組:1A、1B及4A班同學前往學童牙科診所進行牙科保健檢查。		
	Student Affairs: 1A, 1B and 4A students went to the school dental clinic to have an annual dental		
	check-up.		
	音樂科:開展三年級樂器創作 Fun Fun 專題研習。		
	Music: P.3 project learning "Fun Fun Musical Instruments' Creation" started.		
16/3 至 16/5	校務組:香港教育學院學位教師文憑學員余錦華小姐到校進行為期八星期的中文(2B)及數學		
	(3B)實習課。		
	School Affairs: Student teacher from the Hong Kong Institute of Education, Miss Yu, started		
	Chinese practicum in Class 2B and Maths practicum in Class 3B for 8 weeks.		
17/3	學生事務組:4B、5A及5B班同學前往學童牙科診所進行牙科保健檢查。		
	Student Affairs: 4B, 5A and 5B students went to the school dental clinic to have an annual dental		
	check-up.		
18/3	學生事務組:1C、1D、3A及3B班同學前往學童牙科診所進行牙科保健檢查。		
	Student Affairs: 1C, 1D, 3A and 3B students went to the school dental clinic to have an annual		
10.70	dental check-up.		
19/3	普通話科:於小息及午息舉行繞口令活動。		
	Putonghua: Tongue Twister Activity was held during recess and after lunch.		
20/3	學生事務組:六年級同學拍攝畢業照片		
	Student Affairs: Graduation photo taking for P.6 students		
	視覺藝術科:12 名四至六年級同學前往維多利亞公園參加「二零一五年香港花卉展覽賽馬		
	會學童繪畫比賽」。		
	Visual Arts: 12 P.4 to P.6 students went to Victoria Park to participate in the Jockey Club Student		
	Drawing Competition of Hong Kong Flower Show 2015.		
	12 名家長出席六年級下學期家長晚會,與中、英、數及常科任晤談。		
00.10	12 parents attended the second term P.6 parents' night.		
23/3	音樂科:40名二至四年級合唱團成員前往香港浸會大學大學會堂參加「第六十七屆香港學		
	校音樂節小學合唱組比賽」。(結果詳見「學生成就」)		
	Music: 40 school choir members went to Academic Community Hall of Hong Kong Baptist University		
	to participate in the primary choir competition of the 67 <sup>th</sup> Hong Kong Schools Music and Speech		
00/0 01/0	Festival. (See 'Student's Achievement' for the result)		
26/3 - 31/3	考試:一至五年級評估;六年級考試(報分試)。		
00.70	Exam: Assessment for P.1 to P.5 students. 2 <sup>nd</sup> Examination for P.6 students. (Exam for SSPA)		
28/3	課外活動組:48 名三至六年級同學前往香港單車館參加「Shine 動感校園——千人創舉活力		
	操」,與1368名學生一同打破「星形跳」的健力士世界紀錄。		
	Extra-curricular Activities: 48 P.3 to P.6 students went to Hong Kong Velodrome to participate in		
	the Shine Active School Dance Guinness Record Performance. They achieved a new Guinness		
	Record. (1368 people performing 'Star Jump' at the same time.)		

字生成	就(Student's Achievement) (截至 20 項目	915 年 3 月) 學生
體	四巨氏集團香港學生運動員獎 回臣氏集團香港學生運動員獎	字生
育	四尺以来曾有花字王建勒真类 2014-2015	5B 韓恒定
學科	全港小學數學比賽(油尖旺區)	優異       6B 陳浠雯 6B 何峻銘 6B 王 榕       優良       6A 鄭澤怡 6A 列小琳 6A 莫向宇 6A 鄭錦耀 6A 徐嘉熙       6A 吳慧淇
	第六十六屆學校朗誦節	中文朗誦(粵語)         優良獎: 1C 盧樂恩 1C 黃玉瑩 3A 林嘉浩 4A 劉嘉利 4A 黃律希 4B 劉錦欣 4B 潘潔儀 6B 何峻銘 6B 李嘉銘 2D 獎: 3A 林嘉敏 3B 周倬瑩 3B 劉胡錦文         良好獎: 3A 林嘉敏 3B 周倬瑩 3B 劉胡錦文         中文朗誦(普通話)         季 軍: 5B 方鈺雯 優良獎: 1D 陳俊好 2B 王嘉怡 2C 邱子悅 3B 陳樂瑤 3B 江靖兒 4A 黃彩莹 5A 莊雅媛 5A 范逸宸 5A 劉涌清 5B 金小冰 6A 鄭澤怡 6A 列小琳 良好獎: 1D 葉美兒 2B 蔣晨曦 2C 黎 穎 4A 毛楚鈞 5A 李少昕         英文朗誦         季 軍: 3B JOELLE 優良獎: 1A 湯子恩 2A 陳詠琦 2B 莫詠欣 2B 蘇璻澕
		2C 智霖泰雅 3A 周子菜4A JJ4B AYUSMA5A 程嘉泳5A 賴樂兒5B 方鈺雯5B CHELSEA5B NAYAB 6A 徐嘉熙6A 劉玉嬌6B 李浩倫良好獎: 1B 陳思穎1D ZAHRA4B 陳欣愉5B 錢嘉琪6A 趙倩盈6A 余慧欣
藝術	公益少年團油尖旺區委員會 文件夾封面設計比賽	冠軍:6B蘇倩怡 亞軍:6A列小琳
	第六十七屆香港學校音樂節比賽	教堂音樂中文歌曲 - 小學合唱隊:良好獎狀         2A 陳恩華 2A 陳詠琦 2A 何璟亨 2A 梁麗欣 2A 羅善榆         2A 單敏鈴 2A 葉嘉茵 2B 劉家星 2B 莫詠欣 2B 蕭洺臻         2B 蔣晨曦 2B 楊佳冕 2C 陳子和 2C 張 蓉 2C 智霖泰雅         2C 黃碧瑩 2C 黎 穎 2C 劉嘉穎 2C 阮君豪 2C 王瀚林         3A 陳曉桐 3A 陳欣莉 3A 周子葉 3A 林禧童 3A 廖凱琳         3A 吳啟謙 3A 彭嘉希 3B 陳樂瑤 3B 周倬瑩 3B JOELLE         3B 李妍慧 3B 梁思哲 3B 李敏儀 3B 呂思慧 4A 劉嘉利         4A 黃律希

5000000

聲樂獨唱 - 外文歌曲 - 男童聲或女童聲

優良獎狀:3A 陳曉桐 3A 廖凱琳 3B JOELLE

聲樂獨唱 - 外文歌曲 - 女聲

良好獎狀:6A 徐嘉熙 6B 陳卓瑤 6B 陳浠雯 6B 李嘉銘

分級鋼琴獨奏 - 一級

優良獎狀:1B 吳昊天 1C 楊銘軒 2C 王道銘

良好獎狀:1D 鄧皓諺

分級鋼琴獨奏 — 二級 良好獎狀: 4B 吳肇昕

分級鋼琴獨奏 - 五級 優良獎狀:4A王子睿 良好獎狀:6A 余慧欣

長笛獨奏 - 小學 - 初級組

優良獎狀:4B 楊穎沂 高音木笛獨奏 - 小學

良好獎狀:6A 趙倩盈 6A 劉玉嬌 6A 吳慧淇

2015 年 4 月≥8日

第六十七屆香港學校音樂節比賽

Sinu ☆ Sinu ☆

<u>/ //// </u> 黄麗娥